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Protokół Nr 40/14 
z obrad XL Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego IV kadencji 

odbytej w dniu 11 września 2014 r., o godz. 10.00 
w sali 145 Kujawsko – Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego 

w Bydgoszczy 
 
 

1. Obrady Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Bydgoskiego – pan Zenon Rydelski, który powitał wszystkich Radnych  
i przybyłych gości. Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził quorum,  
a tym samym prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 22 Radnych (nieobecna  na 
sesji była Radna Hanna Choromańska) 

 
2. Przewodniczący Rady przedstawił Radnym porządek obrad Sesji Rady Powiatu 

Bydgoskiego (projekt z 11 września 2014r.), który przyjęty został przez Radnych  
w głosowaniu jednomyślnie. Porządek Obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 
3. W wyniku głosowania protokół z XXXIX Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu   

12 czerwca 2014r. przyjęty został w głosowaniu jednomyślnie.  
 

4. Na Sekretarza Obrad wybrano Radnego Romualda Góralczka, a do Komisji Wniosków 
wybrano Radnych: Małgorzatę Wojnowską, Kazimierza Krasowskiego i Romana 
Kowalewskiego. Wszystkie kandydatury zostały przyjęte w głosowaniu jednomyślnie. 

 
5. Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wojciechowi Porzych  

– Staroście Bydgoskiemu, który przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady. 
Radni nie wnieśli uwag. 

 
6. W dalszej części obrad Starosta przedstawił  informację o pracy Zarządu Powiatu  

od ostatniej sesji. Radni nie wnieśli uwag. 
 

Wystąpienie Starosty dot. pkt 6 i 7 porządku obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

7. Informację o stanie finansów Powiatu złożyła pani Grażyna Czepanko – Skarbnik 
Powiatu. W pierwszym półroczu dochody Powiatu zrealizowane zostały w 30%   
a za ostatnie dwa miesiące w kwocie 13 mln zł. Tym samym dotychczas dochody 
zrealizowano w 57% planu w tym: 
- dotacje od Wojewody  Kujawsko – Pomorskiego na realizację zadań własnych   

w 59% i zadań rządowych w 55%, 
- udział w podatku dochodowym od osób fizycznych w 62%, 
- subwencja ogólna w 75%, 
- środki unijne w 24%, 
- dotacje z tyt. Zawartych umów i porozumień w 18%, 
- dochody własne w 67%. 
Natomiast wydatki Powiatu w pierwszym  półroczu br. wykonane zostały w kwocie  
24 mln zł a za ostatnie dwa miesiące w kwocie 13 mln zł. Najwyższą dynamikę 
realizacji wykazują wydatki majątkowe, które zrealizowano w 24%. Na płynność 
finansową Powiatu  korzystnie wpływa zmiana w bieżącym  roku sposobu  
przekazywania środków unijnych przez Urząd Marszałkowski w formie zaliczek. 
Skarbnik Powiatu poinformowała również o wynikach przetargu na udzielenie  
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i obsługę kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu budżetowego. 
Za najkorzystniejszą uznana została oferta Banku Gospodarstwa Krajowego – Oddział 
w Toruniu. 

 
8. Radny Maciej Makowski zwrócił się z zapytaniem, w jakim celu dokonano ponownych 

pomiarów mieszkań w budynku jednorodzinnym w Nowym Dworze gm. Koronowo. 
Zapytał się również, czy będzie bezpieczne połączenie nowej i starej ścieżki rowerowej 
wzdłuż drogi z Wtelna i kto powinien oczyścić z zarośli ścieżkę rowerową  
w Samociążku (najstarszy odcinek)? Starosta zapewnił, że ścieżka zostanie 
oczyszczona a bezpieczne połączenie wykonanie. W sprawie pomiarów budynku 
wyjaśnił, że zarządcą nieruchomości jest Zakład Gospodarki Komunalnej Koronowo. 
Radny Kazimierz Krasowski zapytał się kto reprezentuje Powiat Bydgoski w ZIT? 
Starosta wyjaśnił, że Powiat jest członkiem Komitetu Sterującego a w zarządzie 
zasiadają Gmina Łubianka, Gmina Solec Kujawski, Gmina Nakło oraz Prezydenci 
Bydgoszczy i Torunia. 
Radny Marek Staszczyk zapytał się, czy jest możliwość przyspieszenia terminu sesji 
zaplanowanej na 9 października. Przewodniczący Rady wyjaśnił, że do sprawy Rada 
powróci w punkcie przeznaczonym na wolne głosy i wnioski.  
 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu zaproszonej na sesję pani 
Lucynie Andrysiak – Radnej Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego, która 
podzieliła się informacjami o bieżącej pracy Sejmiku a jako Komendantka Hufca ZHP 
pochwaliła się wyremontowanymi ośrodkami w Krówce Leśnej i w Pólku.  
 
Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach trwającą od godz. 10.45 
do godz. 11.00. 

 
9. Radna Małgorzata Kaźmierczak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Sportu  

i Polityki Społecznej poinformowała zebranych, że informacja o stanie przygotowania 
szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2014/2015 oraz o wynikach naboru do klas 
pierwszych (załącznik nr 4) została szczegółowo omówiona na ostatnim posiedzeniu 
komisji i pozytywnie zaopiniowana. Radni, po zapoznaniu się z materiałem pisemnym, 
nie wnieśli zastrzeżeń. 

 
10. Uchwała Nr 412/XL/14 zmieniająca Regulamin Organizacyjny Starostwa 

Powiatowego w Bydgoszczy (załącznik nr 5) po odczytaniu jej treści przez 
Przewodniczącego Rady Zenona Rydelskiego, przyjęta została w głosowaniu 
jednomyślnie (nieobecni na sali podczas głosowania byli Radni M. Wojnowska  
i W. Porzych). 

 
11. Uchwała Nr 413/XL/14 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Solec Kujawski (załącznik nr 6)  
po odczytaniu jej treści przez Przewodniczącego Rady Zenona Rydelskiego, przyjęta 
została w głosowaniu jednomyślnie (nieobecni na sali podczas głosowania byli Radni 
M. Wojnowska i W. Porzych). 

 
12. Uchwała Nr 414/XL/14  zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia Gminie Białe 

Błota pomocy finansowej na dofinansowanie inwestycji pn.: „Projekt i budowa 
kanalizacji deszczowej oraz nawierzchni ulic Hebanowa, Epokowa, Arlekina, 
Herbowa i Alpejska w Białych Błotach” (załącznik nr 7) po odczytaniu jej treści przez 
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Przewodniczącego Rady Zenona Rydelskiego, przyjęta została w głosowaniu 
jednomyślnie. 

 
13. Uchwała Nr 415/XL/14 w sprawie udzielenia Gminie Koronowo pomocy finansowej 

na dofinansowanie inwestycji pn.: „Utwardzenie terenu działek zlokalizowanych  
pomiędzy Przychodnią Rejonową, a DPS w Koronowie” (załącznik nr 8)  
po odczytaniu jej treści przez Przewodniczącego Rady Zenona Rydelskiego, przyjęta 
została w głosowaniu jednomyślnie. 

 
14. Uchwała Nr 416/XL/14 w sprawie udzielenia Gminie Osielsko pomocy finansowej  

na dofinansowanie inwestycji pn. „Przebudowa ulicy Bałtyckiej w Osielsku, etap  
II  (załącznik nr 9) po odczytaniu jej treści przez Przewodniczącego Rady Zenona 
Rydelskiego, przyjęta została w głosowaniu jednomyślnie. 

 
15. Uchwała Nr 417/XL/14  w sprawie udzielenia Gminie Sicienko pomocy finansowej 

na dofinansowanie inwestycji pn.: „Przebudowa drogi gminnej ulicy Orzechowej  
i ulicy Akacjowej wraz z przebudową skrzyżowania drogi krajowej nr 10 z ulicą 
Orzechową w miejscowości Pawłówek” (załącznik nr 10) po odczytaniu jej treści 
przez Przewodniczącego Rady Zenona Rydelskiego, przyjęta została w głosowaniu 
jednomyślnie (nieobecna na sali podczas głosowania była Radna M. Wojnowska ). 

 
16. Uchwała Nr 418/XL/14 w sprawie udzielenia Gminie Białe Błota pomocy finansowej 

na dofinansowanie inwestycji pn.: „Projekt i budowa jezdni i chodników  
ul. Świerkowej, Łąkowej, Kwiatowej w Kruszynie Krajeńskim – ul. Świerkowa” 
(załącznik nr 11) po odczytaniu jej treści przez Przewodniczącego Rady Zenona 
Rydelskiego, przyjęta została w głosowaniu jednomyślnie. 

 
 
17. Uchwała Nr 419/XL/14 w sprawie udzielenia Gminie Dobrcz pomocy finansowej  

na dofinansowanie inwestycji pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 050210C 
Agustowo – droga krajowa nr 5 na odcinku o długości 1,80km, gmina Dobrcz, 
województwo kujawsko – pomorskie” (załącznik nr 12) po odczytaniu jej treści przez 
Przewodniczącego Rady Zenona Rydelskiego, przyjęta została w głosowaniu 
jednomyślnie. 

 
18. Uchwała Nr 420/XL/14 w sprawie udzielenia Gminie Nowa Wieś Wielka pomocy  

finansowej na dofinansowanie inwestycji pn.: „Budowa nawierzchni ulicy 
Nadrzecznej w Olimpinie wraz z odwodnieniem” (załącznik nr 13) po odczytaniu jej 
treści przez Przewodniczącego Rady Zenona Rydelskiego, przyjęta została  
w głosowaniu jednomyślnie. 

 
19. Uchwała Nr 421/XL/14 w sprawie udzielenia Gminie Solec Kujawski pomocy 

finansowej na dofinansowanie inwestycji pn.: Przebudowa ul. Bojowników  
o Wolność i Demokrację”  (załącznik nr 14) po odczytaniu jej treści przez 
Przewodniczącego Rady Zenona Rydelskiego, przyjęta została w głosowaniu 
jednomyślnie. 

 
20. Radny Roman Kowalewski zwrócił uwagę, że kolejną uchwałą Powiat planuje udzielić 

Gminie Koronowo dotacji w wysokości ok. 600 tys. zł. W związku z powyższym 
Radny zapytał się, czy Gmina również planuje udzielić pomocy finansowej Powiatowi. 
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Starosta wyjaśnił, że jeszcze we wrześniu ma się odbyć sesja Rady Gminy Koronowo, 
której przedmiotem będzie m.in. udzielenie Powiatowi pomocy finansowej 
 w wysokości ok 1 mln. zł. Następnie uchwała Nr 422/XL/14 w sprawie udzielenia 
Gminie Koronowo pomocy finansowej na dofinansowanie inwestycji  
pn.: Przebudowa drogi gminnej Wtelno – Bytkowice – Salno – II etap” (załącznik  
nr 15) po odczytaniu jej treści przez Przewodniczącego Rady Zenona Rydelskiego, 
przyjęta została w głosowaniu jednomyślnie. 

 
21. Radni po zapoznaniu się ze sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej z kontroli 

przeprowadzonych w I półroczu 2014r. załącznik nr 16) nie wnieśli uwag. 
 

22. Radni po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z dokonanych umorzeń, odroczeń  
lub rozkładania na raty należności pieniężnych za okres I półrocza 2014 r. (załącznik 
nr 17) nie wnieśli uwag. 

 
23. Radni po zapoznaniu się z informacją o przebiegu wykonania budżetu powiatu 

bydgoskiego w I półroczu 2014r. (załącznik nr 18) nie wnieśli uwag. 
 

24. Uchwała Nr 423/XL/14 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2014 – 2024 (załącznik nr 19)  po odczytaniu jej treści przez Przewodniczącego Rady 
Zenona Rydelskiego, przyjęta została w głosowaniu jednomyślnie. 

 
25. Uchwała Nr 424/XL/14 zmieniająca budżet Powiatu Bydgoskiego na rok 2014 

(załącznik nr 20) po odczytaniu jej treści przez Przewodniczącego Rady Zenona 
Rydelskiego, przyjęta została w głosowaniu jednomyślnie. 
 

26. W dalszej części obrad Przewodniczący Rady stwierdził, że punkt „Odpowiedzi 
 na interpelacje i zapytania Radnych” został zrealizowany ponieważ odpowiedzi  
na zapytania zostały udzielone na bieżąco w punkcie  8 Porządku Obrad.  
 
Następnie o głos poprosiła osoba z publiczności, która na prośbę  Przewodniczącego 
Rady przedstawiła się i wyjaśniła w jakiej sprawie pragnie zabrać głos. Pani Regina 
Łukaszewicz powiedziała, że jest byłą nauczycielką szkoły w Karolewie i chce 
przedstawić sprawę swojego sporu z byłym pracodawcą. Ponieważ przedstawiona 
sprawa nie była przedmiotem  obrad sesji i przyjętego Porządku Obrad, 
Przewodniczący Rady zwrócił się do Radnych z zapytaniem, czy udzielić głosu pani 
Reginie Łukaszewicz? Za udzieleniem głosu pani Reginie Łukaszewicz głosowało  
0 Radnych, 5 wstrzymało się od głosu, a  17 było przeciw. Tym samym 
Przewodniczący Rady nie udzielił głosu pani Reginie Łukaszewicz, która nie zgadzała 
się z decyzją Radnych i zakłócała dalszy przebieg obrad. W związku z powyższym 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę, która trwała od godz. 11.15 do godz. 11.25.  
   

27. W punkcie „Wolne głosy i wnioski” pierwszy zabrał głos Radny Kazimierz Krasowski, 
który zauważył, że mimo wcześniejszego wniosku Rady, rowy przy drogach 
powiatowych  na terenie Gminy Sicienko  nie są koszone na całej ich powierzchni. 
Starosta wyjaśnił, że w ramach zawartego porozumienia, bieżące utrzymanie dróg 
powiatowych  zostało powierzone Gminie Sicienko. Pismo w sprawie koszenia rowów 
zostało do Gminy wysłane. Starosta wyjaśni dlaczego zadanie nie jest realizowane. 
Radny Leszek Kuziak zgłosił dwa wnioski. Pierwszy dotyczył wystąpienia  
do Komendanta Miejskiego Policji o zwiększenie patroli drogowych ze szczególnym 
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uwzględnieniem dróg powiatowych  i gminnych. Kolejny wniosek dotyczył 
uprzątnięcia brudnych, zdaniem Radnego, dróg powiatowych. Starosta przypomniał,  
że zgodnie z informacją złożoną przez Komendanta Miejskiego Policji, policjanci  
w pierwszej kolejności otrzymują dyspozycje do pomiarów na drogach krajowych  
i wojewódzkich. Starosta zauważył, że tym samym patroli na pozostałych drogach 
będzie zdecydowanie mniej, mimo interwencji władz powiatu.  Starosta nie zgodził się  
z opinią Radnego, że drogi powiatowe są brudne choć zawsze oczywiście należy dążyć  
do lepszych standardów. Wiąże się to jednak ze zwiększonymi nakładami 
finansowymi.  
Radny Maciej Makowski poprosił o pisemną odpowiedź  na swoje zapytanie w sprawie 
przeprowadzonych pomiarów mieszkań w budynku jednorodzinnym w Nowym 
Dworze. Starosta wyjaśnił jednak, że nieruchomość w  Nowym Dworze stanowi 
mienie Skarbu Państwa i jest poza jurysdykcją Radnych Powiatu Bydgoskiego. 
Przewodniczący Rady przypomniał Radnym o obowiązku złożenia oświadczenia 
majątkowego na dwa miesiące przed końcem kadencji. Poinformował również,  
że odbędą się jeszcze dwie sesje Rady Powiatu w dniach 9 października i 6 listopada. 

 
28. Sprawozdanie Komisji Wniosków zawierające dwa wnioski zgłoszone przez Radnego 

Leszka Kuziaka odczytała pani Małgorzata Wojnowska. W toku dyskusji, pierwszy 
wniosek dotyczący wystąpienia do Komendanta Miejskiego Policji został powierzony 
do realizacji Przewodniczącemu Rady, a drugi wniosek dotyczący uprzątnięcia dróg 
został przez Radnego Leszka Kuziaka wycofany. Następnie w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, sprawozdanie Komisji Wniosków stanowiące 
załącznik nr 21 do protokołu zostało przyjęte stosunkiem głosów: 18 za, 1 przeciw  
i 3 wstrzymujące się.  

 
29. W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął obrady  

XL Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego o godz. 11.55 wyznaczając termin kolejnej sesji 
na dzień 9 października 2014r. 

 
 
 

Protokołował: Paulina Wengler 

Sekretarz Obrad: Romuald Góralczyk 


